

INFLUENZA

ITALY (information dated 22 March 1971) — ¹ Small and scattered new outbreaks of influenza-like illness have been observed, especially in the south. The disease is generally mild.

Several more strains of influenza virus B have been isolated from children in *Rome* and in a town near *Naples*. A few strains have also been isolated in *Genoa*. Serological evidence of infection with virus B has also been obtained in the patients from whom virus was isolated.

SOUTH AFRICA (information dated 20 March 1971) — An outbreak of influenza-like illness which occurred at the same time as cases of meningococcal meningitis has been reported among recruits to the *Reef Mine*. It began on 24 February, reached its peak on 3 March and ended on 10 March. The attack rate was low and men in age-group 15-59 were affected.

Two strains of virus A2 antigenically close to A2/Hong Kong/68 have been isolated from Bantu miners.

¹ See No. 11, p 98

GRIPPE

ITALIE (information en date du 22 mars 1971). — ¹ De nouvelles petites poussées éparses d'affections d'allure grippale ont été observées, en particulier dans le sud. La maladie est généralement bénigne.

Plusieurs autres souches de virus grippal B ont été isolées chez des enfants à *Rome* et dans une ville proche de *Naples*. Quelques souches ont aussi été isolées à *Gênes*. L'infection à virus B a également été mise en évidence par les examens serologiques chez les malades sur lesquels on a isolé le virus.

AFRIQUE DU SUD (information en date du 20 mars 1971) — Une poussée d'affections d'allure grippale, qui s'est produite en même temps que des cas de méningite à méningocoques, a été signalée chez des mineurs du *Reef*. Elle a commencé le 24 février, a atteint son sommet le 3 mars et s'est terminée le 10 mars. Le taux d'atteinte a été faible, les malades étaient des hommes du groupe d'âges 15-59 ans.

Deux souches de virus A2, proches au point de vue antigénique de A2/Hong Kong/68, ont été isolées chez des mineurs bantous.

¹ Voir N° 11, p 98.